
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVII / 2017 
 

z przebiegu sesji Rady Gminy S i e d l e c 
 

odbytej w dniu 27 czerwca 2017 roku 
 

Na ogólną ilość 15 radnych, obecnych na sesji było 12 członków Rady w/w 
prowadzonej listy obecności. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

 
1. Jacek  Kolesiński   - Wójt Gminy Siedlec 
2. Hieronim  Birk   - Zastępca Wójta Gminy 
3. Krystyna  Lewandowska  - Skarbnik Gminy 
4. Andrzej  Wita   - Przewodniczący Rady Powiatu  
5. Krzysztof Piasek   - Prezes Związku Międzygminnego „Obra” 

6. Mariusz Matysik  - Dyrektor Powiatowego rejonu Dróg 

7. Eugeniusz Konieczek  - Prezes ZNP 

 
oraz sołtysi, kierownicy Urzędu Gminy. 
 
 
Do pkt. 1 
 
 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaźmierczak 
serdecznie witając wszystkich obecnych. Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec składu Rady Gminy Siedlec wynoszącego 15 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
Do pkt. 2 
 

W punkcie tym  Przewodniczący Rady Gminy Andrzej  Kaźmierczak  odczytał 

porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z  XXXVI sesji Rady Gminy Siedlec. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Informacja z prac międzysesyjnych: 
 

     a. Wójta Gminy Siedlec, 

     b. Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Siedlec, 

     c. Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Siedlec. 

6. Sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Siedlcu za 2016 rok. 
7. Wyrażenie opinii w sprawie zmian w statucie Związku Międzygminnego „OBRA”. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

a. zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 
b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026, 
c. dopuszczenie zapłaty podatków stanowiących dochód budżetu Gminy Siedlec 

instrumentem płatniczym, 



d. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, 

e. ustalenia dopłat dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków, 

f. określenia górnych stawek w zakresie opłat za usługi opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

g. ogłoszenia konkursu „Piękna Wieś Gminy Siedlec 2017, 
h. trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w Siedlcu oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania, 

i. zmiany uchwały Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. 
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w 
szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, 
doradcy, 

j. regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Siedlec. 

k. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Siedlec. 

 
9.      Wolne głosy i wnioski. 
 

      ZAKOŃCZENIE  

Wobec braku uwag przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Do pkt. 3 

 Tematyczne zagadnienie zreferował Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaźmierczak wnosząc do Wysokiej Rady o przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy 

odzwierciedlający jej przebieg. Jak poinformował nie wpłynęły uwagi do protokołu. 

W wyniku głosowania na obecność 12 radnych protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do pkt. 4 

 W punkcie tym głos zabrała Sołtys wsi Grójec Wielki J. Hirt  dziękując wszystkim za 

wszelaką pomoc przy organizacji Nocy Świętojańskiej. 

Do pkt. 5 „a, b, c” 

W punkcie tym pierwszy zabrał głos Wójt Gminy Jacek Kolesiński przedstawiając 
informacje o przebiegu odbytych spotkań, zebrań i konferencji. Następnie głos zabrała 
dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu A. Kędziora przedstawiając informację z 
działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu w okresie międzysesyjnym, oraz 
kierownik referatu infrastruktury A. Kasperczak przedstawiając zadania zrealizowane z 
zakresu drogownictwa, infrastruktury i gospodarki komunalnej. 

 Całościowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 

Następnie kolejno głos zabrali przewodniczący stałych komisji składając ustną informację z 

prac międzysesyjnych. 



Jako pierwszy głos zabrał M. Wita Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Porządku Publicznego informując, iż w okresie międzysesyjnym komisja 

spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie poświecone było oświetleniu ulicznym w 

gminie. Drugie posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych komisji rady, gdzie 

omawiano materiały sesyjne XXXVII sesji . 

 Następnie głos zabrała  E. Weil – Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu 
informując, że w okresie międzysesyjnym komisja obradowała dwukrotnie. Pierwsze 
posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych komisji rady, gdzie dyskutowano nad 
materiałami sesyjnymi, a drugie posiedzenie poświęcone było wypracowaniu opinii w 
sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok i zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026. 
 

A. Skiba – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabierając głos podał, że komisja 

obradowała dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie było wspólnym posiedzeniem stałych komisji 

rady, gdzie dyskutowano nad materiałami sesyjnymi, a drugie posiedzenie poświęcone było 

realizacji podjętych uchwał w I kw. br , realizacji wydanych zarządzeń wójta za I kw. br , oraz 

wydatkom w  klubach sportowych i stowarzyszeniach korzystających z dotacji Gminy. 

 Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak składając ustną 

informację z prac międzysesyjnych przewodniczącego i wice przewodniczącego rady.  

Do pkt. 6. 

 Tematyczne zagadnienie dotyczące działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Siedlcu za 2016 rok przedstawiła p.o. Kierownik OPS-u w Siedlcu B. Wieczorek . Tu 

poinformowała, że Ośrodek Pomocy Społecznej objął pomocą w 2016r. - 339 rodzin. OPS 

Siedlec skierował również : w roku 2016:  

• 34 dzieci na kolonie letnią w Sierakowie.  

• 5 dzieci na obóz rowerowy w miejscowości Boruja. 

• 10 dzieci na zimowisko Domu Wczasów Dziecięcych we  Wroniawach. 

W Ośrodku według stanu na dzień 31.12.2016r. zatrudnionych było 13 osób. Ośrodek 
zatrudnia 1 osobę na pełen etat i 3 osoby na umowę zlecenie, które świadczą usługi 
opiekuńcze dla 5 przewlekle chorych osób z miejscowości Kopanica, Tuchorzy, Godziszewa 
i Belęcina. Dla jednej osoby wypłacane jest wynagrodzenie z tytułu sprawowania opieki w 
wysokości ustalonej przez sąd. 

Na dzień 31.12.2016r. gminę Siedlec zamieszkiwało 12557 osób. W 2016 roku Ośrodek 
objął wsparciem zarówno w formie pieniężnej jak i w naturze 339 rodzin, w rodzinach tych 
było  1127 osób, co stanowi  8,9% ogółu ludności gminy Siedlec. 
 

ASYSTENT RODZINY 

Zgodnie z ustawą z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 
od dnia 1 marca 2012 r. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Siedlcu zatrudnił 
asystenta rodziny. Środki na zatrudnienie asystenta rodziny uzyskano w drodze wygranego 
konkursu „ Asystent rodziny” w ramach Resortowego Programu wspierania rodziny i systemu 



pieczy zastępczej na rok 2016. Rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji 
opiekuńczo-wychowawczej mogą otrzymać wsparcie w postaci asystenta rodziny. Miejscem 
prowadzenia pracy z rodziną jest miejsce jej zamieszkania lub miejsce przez nią wskazane. 
Zadaniem asystenta jest pomaganie rodzinom, które zmagają się z problemami 
wychowawczymi, psychologicznymi i socjalnymi.  W 2016 r. pomocą w formie asystenta 
rodziny objętych było10 rodzin z terenu naszej gminy. Zakres zadań asystentów rodziny w 
gminie Siedlec w 2016 r. obejmował cztery obszary: bezpośrednią pracę z rodzicami, 
bezpośrednią pracę z dziećmi, działania pośrednie realizowane na rzecz dziecka i rodziny 
oraz organizację własnego warsztatu pracy. Oznacza to pomoc bardzo wszechstronną – od 
pomocy w codziennych obowiązkach domowych tj. sprzątania, uczenia racjonalnego 
gospodarowania pieniędzmi, żywienia itp. do pomocy przy poszukiwaniu zatrudnienia, 
załatwianiu spraw urzędowych, pomocy dzieciom w odrabianiu lekcji. Obowiązki asystenta 
pełnią Dominika Masiorek oraz Maria Jędrzejczak. 

WSPÓŁPRACA Z BANKIEM ŻYWNOŚCI 

Od października 2012 r. Ośrodek Pomocy Społecznej w Siedlcu współpracuje z 
Wielkopolskim Bankiem Żywności w Poznaniu przeprowadzając kolejne zbiórki żywności. W 
realizacji zbiórek wspierają nas lokalne sklepy oraz wolontariusze ze szkół w Siedlcu i 
Belęcinie. Żywność trafia do najbardziej potrzebujących rodzin z terenu naszej gminy. 

DZIEŃ SENIORA 

Dnia 4.12.2016 r. w Siedlcu odbyło się XIV Spotkanie z Seniorami Gminy Siedlec, 
organizowane corocznie przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Siedlcu. Na uroczystość 
zaproszono mieszkańców gminy Siedlec, którzy ukończyli 80 rok życia i starszych.  

ZESPÓŁ INTERDYSCYPLINARNY 

Zgodnie z ustawą z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 
wprowadzony został obowiązek tworzenia w każdej gminie zespołu interdyscyplinarnego na 
rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Na terenie gminy Siedlec Zespół 
Interdyscyplinarny działa od 2012 roku. W jego skład wchodzą przedstawiciele OPS w 
Siedlcu, GKRPA w Siedlcu, Policji, oświaty, służby zdrowia, PUP w Wolsztynie, PCPR w 
Wolsztynie, a także Sądu Rejonowego w Wolsztynie. Zespół realizuje zadania zawarte w 
Gminnym Programie Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Gminie Siedlec na lata 2014-2017. W 2016 r. rozpatrzono 23 nowe formularze Niebieskiej 
Karty, sporządzone głównie przez przedstawicieli Policji.  

INFORMACJA DZIAŁU ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH ZA 2016 r. 

Dział świadczeń rodzinnych Ośrodka Pomocy Społecznej w 2016r. realizował zadania 
wynikające z ustaw: 

1. o świadczeniach rodzinnych, 
2. o pomocy osobom uprawnionym do alimentów,  
3. o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci,  
4. o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów,  
5. dodatku mieszkaniowym i energetycznym, 

 

 



ŚWIADCZENIA RODZINNE: 

W 2016 roku na świadczenia rodzinne wydatkowano ogółem 4.404.305,09 zł z czego: 

1. zasiłek rodzinny – 1.513.754,87 zł. 
2. dodatki do zasiłku rodzinnego – 926.053,22 zł 

w tym z tytułu: 

• urodzenie dziecka – 63.079,69 zł 
• opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego – 289.751,92 zł 
• samotnego wychowywania dziecka – 51.713,89 zł 
• kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego – 113.125,81 zł 
• na dojazdy do szkoły – 104.102,60 zł 
• na zamieszkanie w internacie – 10.491,00 zł 

 

Do przedstawionego sprawozdania odniósł się radny W. Żydzik  mówiąc : „… wg 

przytoczonych statystyk w 2016 rok dość znacząco spadła liczba rodzin, których wspomaga 

„ośrodek” jeśli chodzi o ubóstwo; z czym to się wiąże …”. 

Ad vocem: p.o. kierownika B. Wieczorek wyjaśniła, że ubóstwem jest posiadanie dochodu 

uprawniającego do otrzymania pomocy społecznej; zmieniła się wysokość najniższego 

wynagrodzenia , stąd też każda rodzina, w której dochód na osobę nie przekracza kryterium 

dochodowego żyją w ubóstwie. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 

 Tematyczne zagadnienie dotyczące zmian w Statucie Związku Międzygminnego 
„Obra”  omówił Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego Obra” K. Piasek. Jak 
poinformował w dniu 29 maja 2017 roku Zgromadzenie „związku” podjęło uchwałę Nr 
XII/43/2017 w sprawie zmian w statucie Związku Międzygminnego „Obra” ,  które zostały 
uzgodnione z Wojewodą Wielkopolskim, a głównie dotyczą spraw usuwania odpadów z 
miejsc nieprzeznaczonych do ich składowania lub magazynowania oraz ich usuwania w 
ramach wykonania zastępczego. 

Tu zabrał głos radny W. Żydzik  poruszając sprawę kosztów usuwania odpadów z miejsc 
nieprzeznaczonych do ich składowania lub magazynowania. 

W odpowiedzi na poruszony temat Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego 
Obra”  K. Piasek  poinformował, że zgodnie z zapisami „statutu” koszty  usuwania odpadów 
z miejsc nieprzeznaczonych do ich składowania lub magazynowania pokrywane są w całości 
przez gminę, na obszarze której konieczność  taka wystąpi. 

 Zgodnie z art.67a ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( tj. 
Dz. U. z 2016 r. poz. 446 z późn. zm.), Rada Gminy Siedlec nie wniosła sprzeciwu do zmian 
przyjętych uchwałą Nr XII/43/2017 z dnia 29 maja 2017 roku w  sprawie zmian w statucie 
Związku Międzygminnego „Obra”  i zostały przyjęte jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/43/2017 Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Obra” z dnia 29 maja 
2017 roku  w sprawie zmian w statucie Związku Międzygminnego „Obra” stanowi załącznik 
do protokołu. 



W dalszej części obrad przedstawiona została prezentacja dotycząca „Analizę 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w roku 2016r.”, która pokrótce omówił 

Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego Obra”  K. Piasek.  Jak 
poinformował stworzony i wprowadzony w życie w dniu 1 lipca 2013 roku system 
gospodarowania odpadami komunalnymi jest system samobilansującym się, co sprawia że 
żadna   z gmin – uczestników Związku  nie dopłaca do funkcjonowania systemu. 
Odnotowano znaczny wzrost ilości odebranych  odpadów komunalnych zmieszanych i 
segregowanych. Jednak systematycznie zwiększa się ilość osób podejmujących się 
obowiązku segregacji odpadów. Prowadzone kontrole ujawniają kolejnych właścicieli 
nieruchomości, którzy nie złożyli deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi bądź złożone deklaracje są nie zgodne ze stanem faktycznym; w roku 2016 
rozpoczęto działania dotyczące wdrożenia elektronicznego systemu ewidencjonowania ilości 
odbieranych odpadów z każdego rodzaju nieruchomości, umożliwiającego także jego 
wykorzystanie przy rozpatrywaniu ewentualnych reklamacji. Z uwagi na fakt, że ilość 
wytworzonych przez nas odpadów rośnie, że wzrasta cena przyjęcia jednej tony odpadów na 
bramie RIPOK –u, że wg przepisów obowiązującego prawa musimy wprowadzić system 
odbioru odpadów bio-degradowalnych w miejscu ich wytworzenia oraz że  rosną koszty 
odbioru odpadów (konieczność osobnej zbiórki poszczególnych frakcji),  Zarząd i 
Zgromadzenie Związku staną przed koniecznością  podwyższenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami  w II połowie 2017 roku. 

W dyskusji nad zagadnieniem kolejno zabierali głos :  

radny R. Kluj  odniósł się do sprawy  usuwania odpadów z miejsc nieprzeznaczonych do ich 
składowania lub magazynowania. Widział tu nie spójność:  uchwałą z 2007 r. upoważniliśmy 
Zarząd Związku Międzygminnego „Obra” do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej powierzonych Związkowi na podstawie Uchwały XV/93/2000 Rady 
Gminy  Siedlec z  dnia 27 kwietnia 2000 r. w sprawie przystąpienia do Związku 
Międzygminnego „Obra”, mającego na celu wspólną gospodarkę odpadami , a usuwanie 
odpadów z miejsc nieprzeznaczonych do ich składowania lub magazynowania pokrywane są 
w całości przez gminę, na obszarze której konieczność  taka wystąpi. Ponadto zwrócił się o 
krótką informacje na temat sprawy Grójca Wielkiego. 

Tu Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego Obra”  K. Piasek  wyjaśnił : „ 
…obecnie trwa spór z właścicielem terenu , a Wojewódzkim Inspektoratem Ochrony 
Środowiska , który uważa, że teren został zrekultywowany  nie tak jak powinien być. Ponadto 
WIOŚ zwrócił się o dokonanie badań wód gruntowych( jedno już było i w miesiącu lipcu 
będzie kolejne) i od wyników tych badań będzie zależała decyzja jaka zostanie wydana. 
Trwa również spór odnośnie, co do ilości odpadów, które zostały wywiezione – 
przedsiębiorca posiada karty wywozu i ta ilość jest inna niż podaje WIOŚ.  

radny W. Żydzik podniósł sprawę zaśmiecania gniazd selektywnej zbiórki pytając czy 
planuje się rozszerzenie akcji camerowania tych miejsc?  

radna R. Olejniczak widziała potrzebę wzięcia pod uwagę wspólnoty mieszkaniowe przy 
kompostowaniu. 

radny E. Piątek odnosząc się do wzrostu ilości odebranych  odpadów komunalnych 
zmieszanych i segregowanych stwierdził, iż dużą tu rolę odgrywa 500+, oraz pracownicy 
sezonowi z Ukrainy, którzy  są zatrudniani przez rolników czy przedsiębiorców.  

Sołtys wsi Grójec W. J. Hirt  wystąpiła z zapytaniem: czy jest możliwość wysyłania 
informacji dotyczącej opłat za odpady na początku danego roku? 



Tu poinformował, że w roku bieżącym przewidujemy zmianę ceny i wszyscy będą o tym 
zostaną powiadomieni. W innych przypadkach jeśli nie będzie jakichkolwiek zmian (np. ilości 
osób) wówczas nie będziemy  informować, bowiem jest to zbyt duży koszt. 

Sołtys wsi Belęcin Sz. Śliwiński  odniósł się do sprawy  odpadów - bio uważając, że 
winny ( choćby w okresie letnim) być częściej wywożone. Jak stwierdził są one pochodzenia 
organicznego, ulegają rozpadowi biologicznemu i znacznie je czuć.  

Odnosząc się do zagadnienia  Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego Obra”  
K. Piasek  m.in. powiedział : „…ustawodawca uregulował tylko w ustawie wywóz odpadów 
zmieszanych komunalnych nakazując ich wywóz co dwa tygodnie z jednorodzinnych posesji 
w miejscowościach miejskich od kwietnia do października. 

W tym miejscu przewodniczący obrad ogłosił 15 minutową przerwę. 

Do pkt. 8 „a” 

Zagadnienie dotyczące zmiany uchwały budżetowej omówiła Skarbnik Gminy K. 

Lewandowska. Zwróciła się do Wysokiej Rady o dokonuje się następujących zmian w 

uchwale Nr XXX/136/2016 Rady Gminy Siedlec z dnia 20 grudnia 2016 roku w sprawie 

uchwały budżetowej na 2017 rok : 

Zmiany w planie dochodów 
1. W dziele 801 rozdziale 80101 § 0750 zwiększono plan dochodów o kwotę 2.500,00 zł 
zwiększenie dotyczy wpłat za wynajem Sali w ZPSPiG w Belęcinie. 
. W  § 2030zwiększono dotację celową o kwotę 12.000,00 zł, zwiększenie spowodowane jest 
przyznaniem dofinansowania zakupu nowości wydawniczych do bibliotek szkolnych i 
pedagogicznych dla ZPSPiG w Kopanicy na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego Nr 
FB-I.3111.104.2017.8 z dnia 08 czerwca 2017 roku.  
 

Zmiany w planie wydatków 
1. W dziale 010 w rozdziale 01010 § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 2.161.447,70 
zł na zadaniu „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Reklin i częściowo Reklinek 
wraz z kolektorem tłoczonym oraz przebudowa odcinka wodociągu Reklin-Reklinek”. 
2.W dziale 600 w rozdziale 60016 § 4210zwiększono plan wydatków o kwotę 20.000,00 zł, 
w § 4270 zwiększono plan wydatków o kwotę 100.000,00 zł z przeznaczeniem na remont 
drogi w Karnie, w § 4300 zwiększono plan wydatków o kwotę 60.576,51 zł z przeznaczeniem 
na bieżące usługi związane z drogami gminnymi. 
W rozdziale 60016 § 6050zwiększono plan wydatków na następujące zadania: 
- „Przebudowa drogi gminnej Godziszewo - Zakrzewo” kwota 15.000,00 zł, 
- „Przebudowa drogi gminnej w Kiełpinach” kwota 20.000,00 zł, 
- Przebudowa drogi w Grójcu Wielkim” kwota 14.000,00 zł, 
- „Przebudowa drogi w Kiełkowie” kwota 70.000,00 zł, 
- „Przebudowa dróg gminnych na osiedlu w Chobienicach” kwota 150.000,00 zł. 
W § 6060 zwiększono plan wydatków o kwotę 11.391,82 zł na zadanie „FS -Wojciechowo – 
budowa drogi gminnej” jednocześnie zmniejszając w § 6050 na zadaniu „FS Wojciechowo – 
budowa chodników”. 
3. W dziale 700 rozdziale 70095 § 4260zwiększono plan wydatków o kwotę 15.000,00 zł, w 
§ 4270 zwiększono o kwotę 85.000,00 zł, w § 4300 plan wydatków zwiększono o kwotę 
20.600,00 zł. W § 4590 zwiększono plan wydatków o kwotę 32.000,00 zł, zwiększenie 
spowodowane jest zakończeniem sprawy sądowej o odszkodowanie za niedostarczenie 
przez Gminę lokalu socjalnego osobie uprawnionej do niego z mocy prawa. 



W § 6050 dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 55.000,00 zł z przeznaczeniem na 
modernizacje budynków komunalnych zgodnie z zaleceniem nadzoru budowlanego oraz 
rozdzielenie instalacji wewnętrznej centralnego ogrzewania w budynku w Siedlcu, ul. 
Osiedlowa. 
2. W dziale 750 rozdziale 75023 § 605 z czwartą literą 7 i  9  zwiększono  plan wydatków o 
kwotę 294.796,50 zł. Zwiększenie dotyczy złożonego wniosku oraz otrzymanego 
dofinansowania na zadanie „Wdrożenie e-usług publicznych w Gminie Siedlec”. 
W rozdziale 75085 § 4210  zmniejszono plan wydatków o kwotę 3.940,00 zł jednocześnie 
zwiększając w § 6060 z przeznaczeniem na zakup komputera. 
3. W dziale 754 rozdziale 75412§ 6230 zwiększono wydatki o kwotę 90.000,00 zł, w formie 
datacji celowej z przeznaczeniem na dopłatę do zakupu lekkiego samochodu ratowniczo-
gaśniczego  dla OSP w Siedlcu. 
4. W dziale 801 rozdziale 80101 § 4240dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 12.000,00 
zł, w związku z przyznaniem dofinansowania zakupu nowości wydawniczych do bibliotek 
szkolnych i pedagogicznych dla ZPSPiG w Kopanicy na podstawie pisma Wojewody 
Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.104.2017.8 z dnia 08 czerwca 2017 roku.  
W § 4270 zwiększono wydatki o kwotę 2.500,00 zł. Zmiana związana jest z zwiększeniem 
dochodów z odpłatności za wynajem sali w ZPSPiG w Belęcinie. 
Pozostałe zmiany dotyczą przesunięć pomiędzy paragrafami zgodnie z pismami dyrektorów 
szkół. 
W rozdziale 80104 § 6050 dokonano zmniejszenia wydatków na zadaniu „Przebudowa i 
rozbudowa budynku przedszkolnego w Siedlcu” o kwotę 270.000,00 zł , natomiast dokonano 
zwiększenia o kwotę 540.000,00 zł na zadaniu Przebudowa i rozbudowa budynku 
przedszkolnego w Siedlcu w ramach zadania „Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania 
budynku Domu Pomocy Społecznej na przedszkole i dzienny dom opieki Senior – Wigor” 
5. W dziale 851 rozdziale 85154§ 4210 zwiększono wydatki o kwotę 20.000,00 zł,  oraz  w  
§ 4300 o kwotę 18.279,29 zł Zwiększenie związane jest z niewykorzystaniem środków w 
2016 roku z opłat z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu, środki te 
musza być przeznaczone na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych. 
6. W dziale 900 rozdziale 90015 § 6050 zwiększono wydatki o kwotę 50.000,00 zł z 
przeznaczeniem na zadanie „Modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego”. 
8.W dziale 921 rozdziale 92109§ 2480zwiększono dotację podmiotową dla GOK w Siedlcu 
o kwotę 12.800,00 zł. W § 6220 ujęto datację celową dla GOK w Siedlcu na zadanie 
„Modernizacja sali widowiskowej w Gminnym Ośrodku Kultury w Siedlcu” w kwocie 
115.500,00 zł. 

 
W dyskusji nad zagadnieniem głos zabrał radny M. Wita  pytając: „…na podstawie czego 
pierwsza kwota na rozbudowę – przebudowę przedszkola w Siedlcu została uwzględniana w 
budżecie , że teraz o 270 tys zwiększamy  ? czy to było spodziewane, że aż tyle trzeba 
będzie zwiększyć? 
W dalszej swej wypowiedzi wyraził zaniepokojenie w sprawie projektu na zadanie 
„Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku Domu Pomocy Społecznej na 
przedszkole i dzienny dom opieki Senior – Wigor”, gdzie założono  drogę,  która miałaby się 
znajdować w miejscu gdzie już od roku przez mieszkańców Siedlca jest 
zagospodarowywany jako plac użytku publicznego. Uważał, że w tym miejscu żadna droga 
dojazdowa nie powinna się znajdować, bo w tym momencie straci sens jakiekolwiek 
zagospodarowanie tego terenu. 
 
W części dotyczącej budżetu odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy K. Lewandowska mówiąc 

„ …dopiero teraz otrzymałam kosztorysy dostosowania parteru, I piętra jak również  widny i 

po przeliczeniu stwierdziłam , że brakuje 270 tys więc wprowadzam tą  do budżetu.” 

 



Tu Wójt Gminy J. Kolesiński  powiedział  : „…na wstępie rozpatrywaliśmy remont w środku 

budynku - części wewnętrznej- przewidując takie środki jakie mamy; ten projekt w zasadzie 

jest jeszcze w trakcie, gdyż  nie był uzgadniany z konserwatorem; dziś mamy pewne 

zastrzeżenia ze strony konserwatora;  kwota , która jest na tą część zewnętrzną , czyli 

dostosowania windy, remont dachu nadal jest  tylko w przybliżeniu;  tegorocznym celem jest 

wyremontowanie budynku w środku – łazienki, zamontowanie windy, zabezpieczenie 

budynku, by nie ulegał niszczeniu ; kolejne korekty projektant ma wprowadzać…pierwsza 

kwota dotyczyła części wewnętrznej”. 

Następnie głos zabrał Z-ca Wójta H. Birk odnosząc się do drugiej części wypowiedzi radnego 

M. Wity. Tu poinformował : „…koncepcja , która przyszła do gminy wczoraj ( wzbudzająca 

ten niepokój) nie jest ostateczną; prawdopodobnie w piątek odbędzie się spotkanie z 

projektantem i będziemy ten temat tak przygotowywać, by z niczym nie kolidowało , bo 

sposób wykonania tej dodatkowej drogi dojazdowej spowoduje , że ta działka straci na 

walorach i będzie ciężko by służyła temu celowi o którym myśli Rada Sołecka; decyzją Wójta 

osoba odpowiedzialnego za projekt została zmieniona i kto inny będzie to koordynował; na 

etapie już składanego gotowego projektu do uzyskania pozwolenia na budowę będzie 

musiało być zmienione na ile będzie to możliwe żeby spełniało przepisy dotyczące 

bezpiecznej drogi dojazdu dzieci…aby ograniczyć uciążliwość wzajemną dwóch rzeczy jakie 

mają się tam znaleźć…” 

Radny R. Kluj odnosząc się do zmian uchwały budżetowej tj. datacji celowej dla GOK w 
Siedlcu na zadanie „Modernizacja sali widowiskowej w Gminnym Ośrodku Kultury w Siedlcu” 
w kwocie 115.500,00 zł. pytał : „czy są badania , czy ktoś podpisał się pod tym , że ta 
akustyka będzie oky? 
Tu głos zabrała dyrektor GOK-u A. Kędziora wyjaśniając : „…na sali goszczono już kilka firm, 
które się tym zajmowały i stwierdziły, że nigdy nie będzie z akustyką wszystko w porządku, 
bowiem na podłodze znajdują się płytki , ale pozwoli nam poprawić tą akustykę na nasze 
potrzeby”. 
Wobec braku kolejny głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XXXVII/170/2017. 
 
 W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/170/2017 w sprawie zmian uchwały 

budżetowej na 2017 rok na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 13 – za, 0 – 

przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu . 

Do pkt.8 „b” 

 Tematyczne zagadnienie dotyczące zmiany WPF Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026  

informując, iż nastąpiło dostosowanie WPR Gminy Siedlec do aktualnych wartości 

uchwalonych w budżecie Gminy Siedlec w tym m.in.: 

- wprowadzono wolne środki, o których mowa w art.217 ust.2 pkt. 6 ustawy o finansach 

publicznych w kwocie 3.690.000,00 do kwoty 6.290.000,00 zł, 

- zwiększono deficyt budżetu w związku z wprowadzeniem wolnych środków, o których 

mowa w art.217 ust.2 pkt.6 ustawy o finansach publicznych o kwotę 3.690.000,00 zł, 

- w WPF w kolumnie  14.1 ujęto prognozowany wykup papierów wartościowych ( o którym 

mowa w kolumnie 5.1) wynikający wyłącznie z tytułu zobowiązań już zaciągniętych. W roku 

2017 uwzględniono całkowity wykup wyemitowanych obligacji oraz spłat rat pożyczek. Na 



dzień 27.06.2017 r. pozostała kwota do spłaty zobowiązań, zaciągniętych przez Gminę 

Siedlec wynosi 13.472.500,00 zł. 

 W WPF Gminy Siedlec wprowadzono zmiany załącznika Nr 2, dodając 

przedsięwzięcie w poz.1.1.2.2. pn. „ Wdrożenie e-usług publicznych w Gminie Siedlec”, o 

łącznych nakładach finansowych w kwocie 945.414,50 zł, limicie zobowiązań w kwocie 

939.264,50 zł. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXXVII/171/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Siedlec na lata 2017 – 2026. 
 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/171/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026 na obecność 12 radnych została 

przyjęta jednogłośnie 13 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 
Do pkt.8 „c” 

 
 Sprawę dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochód budżetu Gminy 
Siedlec instrumentem płatniczym omówiła Skarbnik Gminy K. Lewandowska. Jak 
poinformowała zgodnie z art. 61a ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 201, ze zm.) Rada Gminy w drodze uchwały może dopuścić zapłatę 
podatków, stanowiących dochody gminy, za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym 
instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny. Takim 
instrumentem m.in. jest powszechnie stosowana karta płatnicza.  
 Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody 
Gminy Siedlec za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego na 
którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny umożliwi regulowanie podatków i opłat  
dokonywanych w kasie Urzędu Gminy w wykorzystaniem kart płatniczych. 
 Dokonywanie płatności kartą płatniczą jest powszechnie stosowana praktyką i 
wprowadzenie takiej możliwości zapłaty podatków i opłat ułatwi podatnikom wykonywanie ich 
obowiązków oraz usprawni obsługę mieszkańców.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Nr XXXVII/172/2017 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 

dochód budżetu Gminy Siedlec instrumentem płatniczym. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/172/2017 w sprawie dopuszczenia zapłaty 

podatków stanowiących dochód budżetu Gminy Siedlec instrumentem płatniczym na 

obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 13 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „d”  

 Wprowadzenie do zagadnienia dał Wójt Gminy J. Kolesiński m.in. mówiąc 

„…zwracam się o przegłosowanie zaproponowanych  cen , które były szeroko 

przedyskutowane na  wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady przy wzroście abonamentu  

o 2, 3 grosze do 10 „. 



Następnie głos zabrał Prezes Spółki z o. o. M. Brudło przedstawiając zagadnienie m.in. 

mówiąc: „…19 maja 2017 r. Spółka ZEUK złożyła w ustawowym terminie wniosek o 

zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków; taryfy zostały przez Wójta i służby pracowników zostały sprawdzone pod względem 

rachunkowym jak i zasadności poniesionych kosztów; po procedurze sprawdzenia zostały 

przedstawione zostały na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady, gdzie szczegółowo 

zostały omówione; po dyskusji wszystkie uwagi związane z wnoszoną przez Wójta   

koniecznością ochrony konsumentów, a tym samym rezygnacją z niektórych działań  

zakładu zostały uwzględnione i ostatecznie złożono uzgodniony wniosek; w zakresie 

zaopatrzenia w wodę wyodrębnione zostały cztery grupy taryfowe:  dla wszystkich grup cena 

wody jest taka sama 1 m3 2, 77 netto , a brutto 2,99 ; zgodnie z rozporządzeniem 

zobowiązani byliśmy rozdzielić abonament ze względu na sposób rozliczenia : 

grupa I odbiorcy rozliczani w oparciu o wskazania wodomierza głównego nie korzystający z 
kanalizacji zbiorczej - 6,43 netto ;  6,94    brutto ;    
grupa II odbiorcy rozliczani w oparciu o wskazania wodomierza głównego korzystający z 
kanalizacji zbiorczej . 4,10 netto ; 4,43 brutto ; 
grupa III odbiorcy rozliczani w oparciu o przeciętne normy zużycia wody ( tzn. ryczałt) nie 
odprowadzający ścieków do kanalizacji sanitarnej  6,33 netto ;  6,84 brutto; 
grupa IV odbiorcy rozliczani w oparciu o przeciętne normy zużycia wody odprowadzający 

ścieki do kanalizacji sanitarnej 5,05 netto ;  5,45 brutto ; 

w przypadku opłat i stawek odprowadzanych ścieków cena dla wszystkich odbiorców wynosi 
11,39 zł netto  12,30 brutto; wyodrębnione zostały trzy grupy taryfowe:   
 
grupa I  odbiorcy rozliczani w oparciu o wskazania wodomierza głównego korzystający z 
kanalizacji zbiorczej (w skład opłaty wchodzi: gotowość, ½ odczytu, ½ rozliczenia).  
 netto 8,67  , brutto 9,36; 
grupa II  odbiorcy rozliczani w oparciu o przeciętne normy zużycia wody korzystający z 
kanalizacji sanitarnej (w skład opłaty wchodzi: gotowość i ½ rozliczenia )  
 netto 7,61  , brutto 8,22; 
grupa III odbiorcy rozliczani w oparciu o wskazania urządzenia pomiarowego do rozliczania 
ścieków i posiadających własne ujęcie wody. (w skład opłaty wchodzi: gotowość, rozliczenie i 
odczyt )  netto 10,99 , brutto 11,87; 
zwracam się o przyjęcie i  przegłosowanie przedstawionych propozycji .” 
W dyskusji nad zagadnieniem kolejno zabierali głos: 
radny St. Jedliński pytał : „ … jak rozliczane są osoby posiadające własną wodę i 
kanalizację, a podlewają ogrody?”. 
Ad vocem Prezes Spółki M. Brudło przyjęto zasadę, że w przypadku zakładów 
przemysłowych w celu rozliczania ścieków używamy przepływomierzy, natomiast w 
przypadku mieszkańców ( których jest mało )  musi sobie założyć podlicznik na własny koszt 
i jest odliczane. 
radny R. Kluj w swej wypowiedzi odniósł się do : sprawa wliczania w koszty utrzymania sieci 
wodomierzy i wyliczania %   abonamentu , gdyż nie do końca przekonuje mnie argument , że 
ta opłata nie jest uwidoczniona i może być wyjęta z kosztów utrzymania sieci i ten % wody w 
abonament  ( wiem , że matematycznie wyjdzie tak samo ) ale taryfa opracowywana jest na 
podstawie rozporządzenia a, zgodnie art. 2 ustawy wodomierz nie jest urządzeniem 
wodociągowym i nie powinien być brany do opłaty abonamentowej …;  z porównania  
przetargu na odbiór odpadów wyszła znacząca różnica – czy koszt odbioru odpadów się 
bilansuje , jeśli nie to z czego pokrywana jest strata?”. 
Ad vocem Prezes spółki ZEUK M. Brudło m.in. powiedział : „…przedsiębiorstwa 
wodociągowe stosują różną politykę taryfową , niektóre z przedsiębiorstw np. w Nowym 
Tomyślu ( mimo wielu niejasności) stosuje różne opłaty abonamentowe w zależności od 



ilości przepływającej przez przepływomierz, my tego nie robimy i nie ewidencjonujemy na 
osobnych kontach kosztu wymiany wodomierza …; my stosujemy księgowanie dla sieci , 
albo dla przyłączy np. sieć wodociągowa wodociągu Siedlec wszystkie ruchy wykonujemy 
remontowe na tej sieci księgujemy na 5 dlatego też koszty wymian wodomierzy nie są 
wyszczególnione oddzielnie wyodrębnione;  my nie drążyliśmy do tego – przymierzaliśmy się 
kiedyś do takiego podziału kosztów z uwagi na wielkości wodomierzy, lecz odpuściliśmy 
sobie to , gdyż na naszych sieciach jest wiele wodomierzy większych średnic , z których 
korzystają gospodarstwa rolne wtedy musielibyśmy te koszty księgować oddzielnie…pojawiły 
by się kolejne grupy taryfowe…jeśli by była wola rady , można to księgować koszt tej 
wymiany, jednak uważam, że nie ma to ekonomicznego uzasadnienia. 
Co się tyczy kosztów odbioru odpadów w ubiegłym roku działalność na śmieciach  
zakończyła się stratą razem z kosztami ogólnozakładowymi i narzutem 100tys zł; koszty 
ogólno- zakładowe, które zostały narzucone są większe niż 100 tyś ; stosujemy stały % 
obciążania poszczególnych działów kosztami ogólnozakładowymi ; od wielu lat stosujemy 
przelicznik : woda 50% , ścieki 25% śmieci 17 %...nie można powiedzieć  , że finansujemy 
stratę na gospodarce śmieciowej z wody czy śmieci, bo mamy inne przychody , które 
pokrywają spokojnie te straty.” 
Radny A. Skiba odnosząc się do zagadnienia pytał : ile wody sprzedajemy po za gminę? 
czy mieszkańcy Lin mogą liczyć na odbiór ścieków w związku z kupnem wody od nas? 
Ad vocem Prezes ZEUK-u M. Brudło mówiąc: „…wodę sprzedajemy dla gminy Kargowa na 
co posiadamy koncesję w dwóch punktach: Stary Jaromierz, gdzie są śladowe wielkości 
(500m dziennie), a drugi punkt to  Wielka Wieś – obręb Wojnowo ( rocznie około 2000m); co 
się tyczy ścieków na razie nie jesteśmy zainteresowani i nie mamy koncesji na wywóz 
ścieków i nie staramy się o nią.” 

Wobec braku kolejnych głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XXXVII/173/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu Eksploatacji Urządzeń 
Komunalnych Sp. z o.o. w Siedlcu na okres od dnia 30 lipca 2017 r. do dnia 29 lipca 2018 
r.  

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/173/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu Eksploatacji 
Urządzeń Komunalnych Sp. z o.o. w Siedlcu na okres od dnia 30 lipca 2017 r. do dnia 29 
lipca  2018 r.  na obecność 12 radnych została przyjęta zwykłą większością głosów 7 –za, 5 
wstrzymało się od głosu, 0 – przeciw i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „e” 

Sprawę dopłat dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków 

zreferowała A. Kasperczak kierownik referatu infrastruktury. Tu poinformowała, że zgodnie z 

art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzeniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2017 r., poz. 328) Rada Gminy może podjąć 

uchwałę o dopłacie dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Wobec powyższego proponuje się z w celu ochrony interesu konsumentów  z budżetu gminy 

Siedlec dopłatę do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązującej w okresie od 

30 lipca 2017 r. do 29 lipca 2018 r., dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego 

odprowadzania ścieków z Gminy Siedlec w wysokości 1,03 zł brutto za jeden metr 

sześcienny ścieków odprowadzanych do urządzeń zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Wypowiedź uzupełnił Wójt Gminy mówiąc : „ …jest to suma odpowiadająca dopłacie 

czy objęciu udziałów co w ubiegłym roku , natomiast zwiększa się ilość metrów; nasza 

polityka powinna iść w tym kierunku, by systematycznie wspierać naszą spółkę w 



pozyskiwaniu lepszych rezultatów i by te ceny dla naszych mieszkańców jak i obciążenia dla 

nas – gminy systematycznie zmniejszać, stąd też chciałbym je utrzymać finansowo na tym 

samym poziomie nie zwiększać.” 

 Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XXXVII/174/2017 w sprawie ustalenia dopłat dla wszystkich odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/174/2017 w sprawie ustalenia dopłat dla 
wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków na obecność 12 radnych 
została przyjęta zwykłą większością głosów 10 –za, 2 - wstrzymało się od głosu, 0 – przeciw 
i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „f” 

 

 Tematyczne zagadnienie dotyczące określenia górnych stawek w zakresie opłat za 

usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych przedstawił 

Wójt Gminy J. Kolesiński. Tu powiedział m.in.: „…przedstawiona propozycja ceny, jest to 

górna stawka opłaty ( przy wyższej amortyzacji ), a nie cena jaką należy stosować …celem  

jest uszczelnienie rynku tj. by jak najmniej zanieczyszczeń było na terenie gminy; wielu 

przedsiębiorców rezygnuje ze świadczenia usług motywując tym, że cena jest nie adekwatna 

do kosztów…, kolejnym elementem tego planu do którego państwo jak i my będziemy 

musieli się przymierzyć jest rozwiązanie, albo umożliwienie mieszkańcom przydomowych 

oczyszczalni przydomowych….” 

W przedmiotowej sprawie wywiązała się burzliwa dyskusja wokół zaproponowanej stawki - 

23,83 . Stawka budziła wiele kontrowersji wśród radnych. Uważano, że jest ona stanowczo 

za wysoka argumentując to m.in. brakiem wzrostu kosztów (choćby ceny paliwa) związanych 

z usługą opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.   

Po dwu godzinnej dyskusji przewodniczący obrad ogłosił 10 minutową przerwę. 

W tym miejscu obrady opuścił radny K. Makowiak, wobec czego w obradach uczestniczyło 

11 radnych.  

Po przerwie ze strony radnego W. Brudło padła propozycja stawki 21,00 zł, którą  w 
większości  radni akceptowali.. Następnie Wójt Gminy J. Kolesiński wniósł autopoprawkę do 
projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek w zakresie opłat za usługi 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych poprzez 
wprowadzenie zmiany w § 1. o następującym brzmieniu: 

„ określa się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi 

opróżniania zbiorników bezodpływowych w wysokości 21,00 zł brutto za jeden metr 

sześcienny.” 

 W dalszej części obrad przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXXVII/175/2017 w sprawie określenia górnych stawek w zakresie opłat za 
usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 



W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/175/2017 w sprawie określenia górnych 
stawek w zakresie opłat za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na obecność 11 radnych została przyjęta zwykłą większością głosów 7 
–za, 2 - wstrzymało się od głosu, 2 – przeciw i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „g” 

 

 Zagadnienie dotyczące ogłoszenia konkursu „Piękna Wieś Gminy Siedlec 2017” 
omówił H. Birk Z-ca Wójta m.in mówiąc : „…podjęcie niniejszej uchwały spowoduje 
podniesienie estetyki i porządku na terenie gminy. Zmobilizuje do podniesienia 
indywidualnych i zbiorowych przedsięwzięć mających na celu upiększenie domostw, zagród i 
całych wsi. Służy również rozwijaniu aktywności samorządów wiejskich w aspekcie 
społecznym i kulturowym. Zaznaczył , że zgodnie z zapisami uchwały ( po jej przyjęciu) Wójt 
stosownym dokumentem wewnętrznym powoła przedstawiciela urzędu , który będzie pełnił 
funkcję przewodniczącego komisji. Udział w konkursie Sołtysi winni zgłosić do 14.07. br.” 

Tu zabrał głos radny R. Kluj pytając :  jak oceniać majątek gminy?”… są tereny , której są 
majątkiem gminy :  daleko nie sięgać jak oceniać gminę Siedlec…czy brać do oceny 
porządek w obejściach  - za urzędem …w niektórych wioskach takie tereny są utrzymane , a 
w niektórych nie są ...” 

Ad vocem Z-ca Wójta H. Birk: „…oceniamy estetykę i działalność samorządu ; jeżeli 
samorząd wiejski nie prowadzi żadnej działalności w moim przekonaniu nie brałbym pod 
uwagę takich ocen… skupiłbym się na tym,  do czego  dane sołectwo  się przyznaje …” 

Radny M. Wita zwrócił uwagę na element  regulaminu jaki został  zmieniony w ubiegłym roku 
, a w tym roku pozostaje bez zmian tzn. przewodniczącym komisji konkursowej jest 
przedstawiciel urzędu, a nie przedstawiciel komisji rolnictwa. 

W dalszej części obrad przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr 
XXXVII/176/2017 w sprawie ogłoszenia konkursu „Piękna Wieś Gminy Siedlec 2017”. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/176/2017 w sprawie ogłoszenia konkursu 
„Piękna Wieś Gminy Siedlec 2017” na obecność 11 radnych została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „h” 

 

Sprawę trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Siedlcu oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 
przedstawiła p.o. dyrektora OPS w Siedlcu B. Wieczorek. Tu poinformowała, że  z uwagi na 
wejście w życie nowelizacji ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.  
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nałożono na gminy obowiązek tworzenia zespołów 
interdyscyplinarnych, których głównym zadaniem jest integrowanie i koordynowanie wszelkich 
służb, jednostek organizacyjnych, itp. oraz specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie. 

Ustawodawca delegował upoważnienie dla rady gminy do określenia, w formie uchwały, 
trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków  jego funkcjonowania.  

W dniu 22 marca 2011 r. Rada Gminy uchwaliła wymagane zasady, jednakże 
Prokuratura Rejonowa w Wolsztynie złożyła skargę na uchwałę Rady Gminy Siedlec do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu  i należało zmienić zapisy poprzedniej 



uchwały, a także dostosować je do powszechnie obowiązującej linii orzeczniczej. Zmiany 
polegają m.in. na: 

1. publikacji uchwały w dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, 
2. wykreśleniu zapisów, które są powieleniem już istniejących w aktach wyższego 

rzędu oraz budzące wątpliwości merytoryczne. 
Uchwała wraz z załącznikiem spełnia powyższe wymagania określone przez 

ustawodawcę. 

Do przedstawionego zagadnienia nie wnoszono uwag ani zapytań wobec czego 
przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVII/177/2017 w 
sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Siedlcu oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/177/2017 w sprawie w sprawie trybu i 
sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Siedlcu oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania na obecność 11 radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „i” 

 

 Zmiany uchwały Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w 
sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od 
obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, 
logopedy, doradcy przedstawił dyrektor GZEAS-u J. Skrobisz.  Tu poinformował, że zgodnie 
z art. 42 ust. 7 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (tekst jednolity Dz. U. z 
2016 r. poz. 1379 z późn. zm.) organ prowadzący szkoły lub placówki określa m.in. zasady 
udzielania i wymiar zniżek o których mowa w ust. 6 oraz przyznaje zwolnienia od obowiązku 
realizacji zajęć, o których mowa w ust. 3, oraz tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć 
nauczycieli szkół niewymienionych w ust. 3, nauczycieli szkół, o których mowa w art. 1 ust. 2 
pkt 1a, nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, 
psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z 
wyborem kierunku kształcenia i zawodu uczniów. 

  Zmieniana uchwała Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie 
zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od 
obowiązku realizacji zajęć oraz określania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, 
logopedy, nie obejmowała tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla doradcy 
zawodowego. W związku ze wzrostem liczby oddziałów zmieniono również tygodniowy 
wymiar zajęć dla nauczycieli zatrudnionych na stanowiskach kierowniczych. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

Do przedstawionego zagadnienia nie wnoszono uwag ani zapytań wobec czego 
przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVII/178/2017 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w 
sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od 
obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, 
logopedy, doradcy. 



 W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/178/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie zasad udzielania i 
rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 
zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, doradcy na 
obecność 11 radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „j” 

 

Sprawę Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Siedlec  omówił dyrektor GZEAS-u J. Skrobisz 
informując, że podjęcie nowej uchwały jest podyktowane potrzebą zweryfikowania 
dotychczasowego regulaminu uchwalonego uchwałą Nr XXIX/153/2013 Rady Gminy Siedlec 
z dnia 29 stycznia 2013 roku w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów (Dz. Urz. Woj. Wielk. z 2013r., poz. 1792). W 
przedłożonym projekcie regulaminu uwzględniono szczegółowe kryteria przyznawania 
pomocy materialnej. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.  
 

Do przedstawionego zagadnienia nie wnoszono uwag ani zapytań wobec czego 
przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVII/179/2017 w 
sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Siedlec  . 

 W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/179/2017 w sprawie Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Siedlec na obecność 11 radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „k” 

 

 Zagadnienie dotyczące przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec  przedstawił Z-ca Wójta H. Birk  m.in. 
mówiąc: „…potrzeba wykonania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek nr 454/7 oraz 454/8 w miejscowości Żodyń wynika z rozpatrzenia 
przez Wójta Gminy Siedlec wniosku Firmy Limax Nieruchomości Sp. z o. o. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na dopuszczalne gabaryty 
wysokościowe obiektów kubaturowych - 13,0 m.’ 

Wobec braku dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem przewodniczący obrad 
poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVII/180/2017 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec.  

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/180/2017 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec 
na obecność 11 radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.10 

 Tu jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy J. Kolesiński m.in. mówiąc  „…kolejnymi 
krokami przełamaliśmy następną rzecz , która występowała w Gminie Siedlec , dotąd nie 
zdarzyło się pozytywne zaakceptowanie taryfy;  



traktuje to jako pewien wyznacznik dalszego sposobu działania; udało nam się w tym roku 
wspólnymi działaniami w części podtrzymać sprawę nie wzrastania taryfy i ścieków 
utrzymaliśmy na , ale także ruchy dotyczące wody i ścieków, które  nie przekroczyły inflacji i 
w ten sposób tą akceptację od Państwo przyjmuje jako dalsze wyznaczenie sposobu 
działania i sposobu w jakim gmina ma prowadzić nadzór nad spółką za co za zaufanie, 
którym obdarzyliście bardzo serdecznie dziękuje…dziękuje również moim 
współpracownikom szczególnie wydziałowi finansowemu za bardzo wnikliwe 
przygotowywanie tych wszystkich rzeczy …dziękuje sołtysom, radnym za zaufanie i za to że 
udało się nam ten kolejny krok wspólnej pracy przekroczyć.” 

W dalszej części obrad głos  zabrał radny E. Piątek, który podniósł sprawę pomocy w 
publikacji książki mieszkanki z Jaromierza. 

Następnie ponownie głos zabrał Wójt Gminy J. Kolesiński odnosząc się do sprawy 
posadowienia kontenerów mieszkalnych w Chobienicach.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego zwrócił 
się o pozostanie ( po sesji) członków komisji . 

Przewodniczący obrad zabierając głos  przypomniał o uroczystości patriotycznej jaka 
odbędzie się  9.07. br w Tuchorzy. Zaapelował do wszystkich ( w miarę możliwości) o 
uczestnictwo. Ponadto odniósł się do rozdanej propozycji regulaminu dofinansowania imprez 
cyklicznych Gminy Siedlec. Zwrócił się tu o zapoznanie się z nim i podanie uwag. 

Zwrócił się tez do przedstawiciela Społecznej Rady ZOZ St. Jedlińskiego o krotka informację 
z przebiegu spotkania. Tu radny poinformował , że z uwagi na dość obszerny materiał 
sprawozdanie złoży podczas kolejnego wspólnego spotkani stałych komisji rady, bądź na 
najbliższej sesji. 

Tu Wójt Gminy poinformował, że w budżecie zabezpieczone są środki na wsparcie inicjatyw 
oddolnych; celem jest wsparcie oddolnych inicjatyw, które są cykliczne ( już są dwa lata 
organizowane) .  

Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Siedlec A. Kaźmierczak powiedział:”… 
realizując propozycje radnych z komisji budżetowej dotyczące kontaktów pomiędzy naszą 
radą , a radą powiatu, Starostwem konkretnie w kwestii dogadywania się w zakresie 
wspólnych przedsięwzięć, padła propozycja dotycząca zorganizowania wspólnego spotkania 
związanego m.in. z drogą w Kiełpinach…chodzi oto byśmy się spotkali, żebyśmy ustali 
formułę współpracy i komunikacji , bo niestety jak się okazuje pewne przedsięwzięcia się 
dublują , każdy przypisuje sobie zasługi …o terminie zostaniecie Państwo powiadomieni.” 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXXVII 

o godz. 17,00. 

 

Protokołowała:               Przewodniczył: 
                Inspektor                 Przewodniczący Rady Gminy 
 Jolanta Żurek          Andrzej  Kaźmierczak 
 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
 

 


